
Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. september 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
769 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Peter Vernersen (S).

Spørgsmål nr. 769:

”Finder ministeren at det er acceptabelt, at sager i Patientklagenævnet må henlægges 
som følge af at journaler er bortkommet, og hvordan vil ministeren sikre, at patienter 
ikke taber deres sag i Patientklagenævnet som følge af bortkomne journaler?”

Svar:

Jeg finder det naturligvis beklageligt, at der har været sager i Patientklagenævnet, som 
man har været nødsaget til at henlægge på grund af manglende journalmateriale, men 
som nævnt i min besvarelse af spørgsmål 768, er det min opfattelse, at der ikke er tale 
om generelle problemer vedrørende opbevaring af journalmateriale. Jeg er desuden ikke 
orienteret om, at det skulle være et generelt problem i Patientklagenævnet, at nævnet 
ikke er i stand til at træffe afgørelse på grund af bortkommet journalmateriale.  
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